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JEGYZŐKÖNYV 
 

Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága üléséről 
 
Az ülés  

 időpontja: 2022. november 29. 

helye: Csengelei Közös Önkormányzati Hivatal Pusztaszeri Kirendeltsége 

6769 Pusztaszer, Kossuth utca 45. 

minősítése: nyilvános 

jellege: rendkívüli 

sorszáma: 2022/14 

 
Jelen vannak: 
 Sági Mihály elnök 

Kósáné Buknicz Mária tag 

Máté Gábor polgármester 

dr. Jaksa Tibor jegyző 

Tóth Mónika jegyzőkönyv-vezető 

Hiányzik: 

 Kovács Andrásné tag 

 
Sági Mihály elnök: Köszöntöm a bizottság tagjait. Határozatképesek vagyunk, mindenki jelen van. 
A mai ülésünket megkezdjük. Üdvözlöm a polgármester urat, jegyző urat, üdvözlöm a képviselő 
társamat. Egyetlen egy napirendi pont szerepel. Egyetértünk vele, Marika? Ha elfogadjuk, 
kézfelemeléssel jelezzük. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 2 fő 
A döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás módja: nyílt 
A szavazás számszerű eredménye: 
2 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
92/2022.(XI.29.)EB. határozat 
 
Tárgy: Napirendi pont elfogadása 
 

HATÁROZAT 
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága elfogadta az alábbi 
napirendi pont megtárgyalását: 
 
1.) Rendelet-alkotás a közvilágítás üzemeltetésével kapcsolatos szabályokról 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
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1. napirendi pont: Rendelet-alkotás a közvilágítás üzemeltetésével kapcsolatos 
szabályokról 
 
Sági Mihály elnök: Jegyző úrnak adom át a szót. 
 
dr. Jaksa Tibor jegyző: Amiről korábban már több tárgyalás alkalmával is beszélgetett a tisztelt 
képviselő-testület, hogy a közvilágításnak a korlátozását megtennénk. Éjszaka 10 és másnap hajnal 
4 óra közötti időtartamban, ez most kerülne rendeletbe abból az apropóból is, hogy nemrégiben 
jelent meg ez a kormányrendelet, ami megadja erre a felhatalmazást. Maga a rendelet-tervezet 
gyakorlatilag három mondat. A veszélyhelyzet alatt lehet a képviselő-testületnek ezt a közvilágítás 
korlátozásában ezt az előírást megtennie. Erre szól a felhatalmazásunk. Valahonnan le van vezetve, 
hogy ilyen veszélyhelyzeteket előbb csak 30 napra rendelünk el, aztán ezt valahogy valami 
törvénnyel maximum 210 napra meghosszabbítunk. 5 nappal korábban megjelent egy törvény, ami 
meghosszabbítja ezt az ukrajnai helyzetre tekintettel fennálló veszélyhelyzetet. Ez konkrétan május 
29-ig szól. Ez lenne a megnyugtató válaszom arra, amit polgármester úr is felvetett, hogy ez így 
nem jó, hogy majd egyszer csak amikor úgy döntenek, hogy nincs veszélyhelyzet, akkor mi lesz a 
közvilágításunkkal. Most ez május 29-ig szól, bízunk benne, hogy utána meg majd lesz valami.  
 
Máté Gábor polgármester: Köszönöm. Az én véleményem az, hogy nem a veszélyhelyzet generálja 
ezt, hanem az energia költség egyrészt. Másrészt, ha bármilyen is az energia költség fölösleges 
energiapazarlás még ha olcsó az energia akkor is. Ez indokolja ezt a döntést. Lényeg az, hogy én 
szeretném azt, hogy ha a későbbiekben is fennmaradna ez a helyzet, mindaddig amíg olyan ledes 
világítást nem teszünk és ott majd eldöntjük újra, hogy az, hogy működjön de addig ennek fent kell 
maradnia. Én abban reménykedem és ebben az irányban a megfelelő lobbizást is meg fogom tenni 
az információt az országgyűlési képviselőnk felé, hogy ez a döntésünk ne legyen kiszolgáltatva egy 
ilyen veszélyhelyzeti ötletszerű rendezésnek. Most egyelőre nem tudunk mást tenni ezért én 
belenyugszom abba, hogy ez a rendeletünk így alakul. Azt gondolom, hogy mi ezt permanens fent 
akarjuk tartani veszélyhelyzettől függetlenül. Ha odáig jutunk, hogy nem lesz veszélyhelyzet, akkor 
pedig majd megoldást találunk és akkor hozunk egy új rendeletet annak a rendszernek megfelelően. 
Ezt én már most fogom jelezni, hogy ez így nekünk kétséges, hogy ennek így van-e értelme. Amit 
itt csinálnunk az a jogi háttere, amit én mondok, az pedig az aggodalmaim.  
 
Sági Mihály elnök: Köszönöm szépen.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Elolvastam és bennem is fölmerült ez a kérdés, hogy egyébként az 
önkormányzatnak, ha nincs ez a helyzet, nincs joga ezt a lépést megtenni, amit most megcsináltunk, 
hogy ilyen rendeletet hozni, hogy kevesebb világítás legyen?  
 
Máté Gábor polgármester: Nem tudjuk.  
 
dr. Jaksa Tibor jegyző: Nekünk a közvilágításról való gondoskodás a feladatunk. A másik lényeg, 
ami még benne van ebben a felhatalmazó kormányrendeletben, hogy semmiféle hatóságnak az 
engedélyétől ez nem tehető függővé. A rendőrség is egyből jelezte, hogy szakhatóságilag 
véleményezni akarja, hogy közlekedésbiztonsági, közbiztonsági szempontból ez nekik tetszik-e? 
Nem, ez egy tollvonással meg van szüntetve. A képviselő-testületek dönthetnek így. Benne van, 
hogy ennek viseljék az ódiumát, ilyen közbiztonsági meg közlekedés biztonsági dolgok.  
 
Sági Mihály elnök: Nekem is csak annyi véleményem van, hogy először azon rágódtunk, mikor be 
akartuk ezt vezetni, hogy az MVM majd hozzájárul-e meg egyéb. Ez a hozott kormányrendelet 
mindent törölt. Senkinek a hozzájárulása nem kell ez alapján. Nem az MVM meg a szakhatósági 
határozza meg, hanem a képviselő-testület és a szakhatóságnak úgy kell eljárni benne. Azért 
egyszerűsödtek ezek a dolgok, hogy most már az MVM-nek sem szabad tiltakozni. Aki elfogadásra 
javasolja, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 2 fő 
A döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás módja: nyílt 
A szavazás számszerű eredménye: 
2 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
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HATÁROZATOK JEGYZÉKE 
 

Sorszám Tárgy Határidő 
92/2022.(XI.29.)EB. határozat Napirendi pont elfogadása azonnal 
93/2022.(XI.29.)EB. határozat Rendelet-alkotás a közvilágítás 

üzemeltetésével kapcsolatos szabályokról 
azonnal 

 




